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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU PROTOKOLL 

 
Kernu vald, Laitse Rallipark     15. veebruar 2017 
Koosoleku algus: 10.00 
Koosoleku lõpp: 13.25 
 
Osavõtjad: vastavalt registreerimislehele.  
Külalised: vastavalt registreerimislehele 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul.  
Poolt kõik, vastu ja erapooletuid ei ole  
 
 Päevakorrapunkt 1 
Avamine ja Kernu  vallavanema tervitus 
Ettekandja Helle Lootsmann 
Koosoleku juhatab sisse Helle Lootsmann ja avasõnad Kernu  vallavanem  Enn Karu 
ja  
Laitse RallyPargi omanik Suvemaa tutvustab pargi tegemisi ja  arenguperspektiive. 
Omanikud on vennad Siimo ja Üllar Suvemaa. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Kuriteoennetus turvalise keskkonna kujundamise kaudu (CPTED), planeeringu 
osa ehk kuidas planeerida keskkonda nii, et see oleks võimalikult turvaline 
Ettekandjad: Politsei- ja Piirivalveamet Marge Tamme, Sisekaitseakadeemia Uno 
Traat ja Justiitsministeerium Anu Leps 
 /Ettekanne lisatud/ 
 
Aimur Liiva: Kinnised territooriumid, kus tõkkepuudega on sissepääs suletud. Kuidas 
suhtuda, kas need on turvalisemad? 
Vastus: Sellistes piirkondades on tugev omaniku tunne. Aga rasked läbirääkimised, 
kui on vaja saada avatuks. Kiireid lahendusi ei ole. Iga meede vähendab mingi 
protsendi turvalisust, aga suurt üldistust teha ei saa.  
Näide on ka - kiirabi oli 10 minutit aia taga ja inimene surigi ära. 
Võimalik teha koolitusi ja registreerimine teha HOL büroo kaudu. Nõudlus on olemas, 
eriti omavalitsuste arhitektidele ja planeerivatele spetsialistidele. 
 
Varmo Rein politseimajor: Turvalise elukeskkonna komisjon. 
/Ettekanne lisatud/ 
Välja pakkuda kuupäev ka koht kontaktisikuks jääb projekti juht Marge Tamme 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Korraldada omavalitsuste  arhitektidele ja planeeringutega seotud spetsialistidele 
koolituspäev 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 3 
IT andmekorje ja IT tegevuse üleriigiline koordineerimine 
Ettekandja EMOL IT nõunik Henri Pook 
/Ettekanne lisatud/ 
 
Lairiba ja viimane miil. 
Ministeerium ei osanud vastata, kas MKM 10 miljonit aastas kahe aasta jooksul on 
võimalik kasutada kaasfinantseerimiseks. 
Praegu oli sõnum, et MKM püüab läbi rääkida Rahandusministeeriumiga. 
See analüüs on väga hea asi üle Eesti teha. Kas tagantjärele saab või ei selgub 
lähiajal. 
Kõige hullem, kui mõni Eesti piirkond jääb valgeks laiguks ja hiljem ei soovi enam 
keegi väikese piirkonnaga edasi tegeleda 
 
Protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks 
Lairiba uuringu teema uuesti võtta juhatuse päevakorda 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4 
Potentsiaalse mõistlikku jäähalli lahendust Harjumaa omavalitsustele  
Ettekandjad Eesti Jäähokiliidu president Rauno Parras ja 
 finantsjuht  Peeter Kirtsi 
/Ettekanne lisatud/ 
 
Küsimus: Kui suur peaks olema krunt? 
Vastus: 1800 ruutmeetrit + parkimine, oleneb kui palju ümber jäähalli soovitakse 
infrastruktuuri rajada. 
Mõistlik on teha veidi suurem ja viia kõrvale välja ka vaba aja liuväli, tulemuseks on  
samade kuludega ka vabaaja liuväli kõigile kasutamiseks. 
  
Küsimus: Kas  teil on häid kogemusi ja tehnoloogiat välijääplatside tegemiseks. 
Vastus: Uudekülas ja mitmel pool mujalgi on hästitoimivad välijääväljakud. Meil omal 
infot eriti ei ole aga oleme kindlasti nõus kõiki  info leidmisel abistama. 
Küsimus: Kas pealtvaatajate arv 50 kuni 100 ei ole liiga vähe 
Vastus: On ka selliseid mänge Eestis olnud, kus on tuhat pealtvaatajat, need olid 
minimaalsed arvud. Täna on platsi ääres suhteliselt vähe pealtvaatajaid.  Tallinnas, 
Narvas ja Kohtla-Järvel on rohkem publikut. 
. 
Protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 

Haldus/riigireformist 
Ettekandja Riigihaldusminister Mihhail Korb´i asendab Väino Tõemets   
 
Räägin kolmest teemast: Haldusreformi hetkeseis, kohalikele omavalitsustele 
ülesannete üleandmisest ja maavalitsuste likvideerimisest. 
/Ettekanne lisatud/ 
 
Arutelu rahastamise ülesannete täitmiseks 
Art Kuum: Miks ei olnud arutusel regionaalministeeriumi loomine? 
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Väino Tõemets: Sellist varianti ei olnud. Ministeeriumid peavad tegema poliitika 
väljatöötamise ja kujundamisega. Ametid viivad seda ellu. 
 
Enn Karu: Kumb valitsus saab sellega paremini hakkama 
Väino Tõemets: Ametnikud püüavad aidata nii eelmist, kui ka praegust valitsust. 
 
Kuidas valikud sündisid? 
Väino Tõemets: Tegime nimekirja omavalitsuslikest ülesannetest. Siis toimus 
konverents ja arutelu. Kui keegi pani punast nuppu, läks arutelust välja. Osadega 
tegeleme edasi ja need võivad mõlemale poole veel liikuda. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
HOL Tegevused Harjumaa hariduselu korraldamisel 
Ettekandja HOL haridusspetsialist Maria Mägar  
 
Maria Mägar tutvustab ennast ja varasemaid tegevusi.  
HOL haridusspetsialisti seniste tegemiste ülevaade. 
HOL kodulehe muutuste tutvustus. 
 
Maris Liiders: Hea on, et hariduse temaatika HOL poolt ülevõtmine on  hästi liikuma 
läinud. HTM kohtumise info. Kaardistamata oli ka kogu maakonna hariduskorraldus. 
Tegime ettepanekuid, kuidagi kahju oli, et alguses seda ei saadud isegi aru. 
Rahandusministeerium aga neid ettepanekuid ei soovinud arvestada.  
Loodame ka edaspidi anda HTM-ile praktilist teavet. 
12. aprill Loo keskkoolis haridusjuhtide infopäev. 
22. veebruaril ootab maavanem Ülle Rajasalu Kernu mõisas vastuvõtule ja Harjumaa 
kodaniku väljakuulutamisele. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 7 
Informatsioonid:  
7.1. Maavalitsuse informatsioonid 
Informatsiooni annab  
 
7.2. Juhatuses räägitust 
Informatsiooni annab Vambo Kaal 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
7.3.  Valdade/linnade päevad toimuvad Viru konverentsikeskuses 15.-16.märts 
2017. 

Informatsiooni annavad  Helle Lootsmann ja Vello Tamm 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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7.4. Harjumaa  Omavalitsuste Talispordipäev 17. veebruar 2017 Raasiku 
vallas. 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 

 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
7.5.     HOL 25 juubeliüritus Lillepaviljonis 14.märts 2017 

Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
8. Kohal algatatud teemad 
 
Uusi teemasid ei algatatud. 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Helle Lootsmann      Vambo Kaal 
Koosoleku juhataja      Protokollija 


